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PROTOKÓŁ NR XXXIX/2022 

z XXXIX zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego 

  odbytej 11 lipca 2022 roku w sali sesyjnej 

Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2 

przy zdalnym udziale radnych 

  

Ad.1 

Otwarcie XXXIX sesji Rady Powiatu i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Sesja Rady Powiatu odbyła się przy zdalnym udziale radnych - z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość, na podst. art. 15zzzi Ustawy o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 2095 z późn. 

zm.), o czym poinformowała wszystkich obecnych Wiceprzewodnicząca Rady Karolina 

Ceglińska-Gałach przedstawiając treść ww. art. 15zzzi. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Karolina Ceglińska-Gałach o godzinie 9.00 otworzyła 

i prowadziła XXXIX Sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji w formule zdalnej.  

Sesja została zwołana na wniosek Zarządu Powiatu zgodnie z artykułem 15 ust. 7 ustawy z dnia 

5 czerwca 1998r. o samorządzie powiatowym (t.j. Dz. U. z 2022 r., poz. 528 ze zm.). Wniosek 

Zarządu Powiatu o zwołanie sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady powitała Szanowne Panie i Panów Radnych, Pana Zbigniewa 

Szumskiego – Starostę Powiatu świebodzińskiego, Pana Andrzeja Chromińskiego – 

Wicestarostę Powiatu świebodzińskiego, Panią Bernardę Czajkowską – Naczelnika Biura Rady 

i Zarządu Powiatu oraz obserwujących obrady w środkach masowego przekazu. 

Poinformowała, że uczestnicząc w sesji Rady Powiatu wyraża się zgodę na przetwarzanie i 

upublicznianie swoich danych osobowych i wizerunku w myśl art. 6 ust. 1 lit. a oraz art. 9 ust. 

2 lit. e rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 w sprawie ochrony 

osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 

przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o 

ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 2016r. – tzw. RODO. Dodała, że sesja jest realizowana 

przy pomocy aplikacji Microsoft TEAMS. Firma Microsoft potwierdza zgodność Office 365 z 

wymogami RODO oraz gwarantuje Klientom pakietu, bezpieczeństwo i poufność ich danych. 

 

Następnie  Wiceprzewodnicząca Rady Karolina Ceglińska-Gałach przystąpiła do sprawdzenia  
obecności poprzez przez odczytanie listy radnych i potwierdzenie obecnych radnych słowami 

„obecny/na”. Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 17 radnych na sesji obecnych jest 15, w 

związku z tym Rada jest władna, aby podejmować prawomocne ustalenia i uchwały. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  Poinformowała również, że sesja 

została zwołana prawidłowo.  

  

Ad.2 

Wiceprzewodnicząca Rady Karolina Ceglińska-Gałach zapytała, czy do porządku obrad, który 

został przesłany radnym wraz zawiadomieniem (Zawiadomienie stanowi złącznik nr 3 do 

protokołu) są uwagi lub propozycje zmian.   

 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono, wobec tego Wiceprzewodnicząca Rady Karolina 

Ceglińska-Gałach przystąpiła do realizacji porządku obrad, który przedstawia się 

następująco: 

1.Otwarcie XXXIX sesji Rady Powiatu i stwierdzenie prawomocności obrad. 
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2.Przedstawienie porządku obrad. 

3.Podjęcie uchwał: 

1/ w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 

2022-2035 (Druk Nr 459); 

2/ w sprawie udzielenia Gminie Lubrza pomocy finansowej (Druk Nr 460). 

4.Zamknięcie Sesji. 

 

Ad.3  

Podjęcie uchwał: 

1/projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2022-2035 (Druk Nr 459), który radni otrzymali wraz z materiałami 

na sesję stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Karolina Ceglińska-Gałach zapytała, czy są pytania lub uwagi do 

projektu tej uchwały. 

 

Starosta Zbigniew Szumski -   Szanowni Państwo! W zasadzie ten punkt programu 

spowodował, że sesja dzisiejsza się odbywa podczas wakacji.  Temat od 2, 3, 4 tygodni dosyć 

gorący dlatego, że też i przedsięwzięcie, do którego się przymierzamy wspólnie z gminą 

Zbąszynek jest przedsięwzięciem dosyć znacznym pod względem finansowym, jeżeli chodzi o 

to, co realizujemy w powiecie, to po pierwsze. Po drugie jest to daleko zaawansowana pod 

względem montażu finansowego i po trzecie jest to moment taki, gdzie musimy zdecydować, 

czy te wszystkie ryzyka, które widać na horyzoncie, biorąc je pod uwagę, czy tą inwestycję 

będziemy realizować, czy jej nie będziemy realizować. W dyskusja na poziomie władz powiatu 

i władz gminy Zbąszynek była  w ostatnim czasie dosyć gorąca, różnymi kanałami przebiegała, 

ale to uważam, że jest to dobre. Różne przedsięwzięcia, różne inwestycje z różnej perspektywy.  

różnie to widać, no inaczej widać to przedsięwzięcie z perspektywy powiatowej, inaczej widać 

to z perspektywy gminnej.  Ta perspektywa gminna jednoznacznie od lat wskazywała, że ulica 

Kosieczyńska, przede wszystkim problem odwodnienia tego miejsca. To jest jedno z 

najistotniejszych zadań do rozwiązania na terenie miasta Zbąszynek. Dla tych, którzy jakby 

może mniej na ten temat wiedzą, to powiem tak, że jest to sytuacja analogiczna do tego, z czym 

mierzymy się od lat też w Świebodzinie. Jest taki punkt poniżej poziomu innych miejsc w 

mieście położony, który akurat mieści się pod wiaduktem. Tak jak w Świebodzinie tak i w 

Zbąszynku. Ten wiadukt jest o wiele dłuższy. Tam są już pewne rozwiązania techniczne 

zastosowane przed laty, są duże zbiorniki z pompami, które odprowadzają tą wodę poza teren. 

Ale to wszystko jest niewydolne i podczas ostatnich kilkunastu dużych zjawisk 

atmosferycznych mieliśmy do czynienia z dużymi podtopieniami, praktycznie 

nieprzejezdnością tego miejsca. Ulica Okrężna natomiast jest to ulica, która jest ulicą 

prowadzącą od inwestycji już poczynionych w gminie Zbąszynek, czyli tych wszystkich 

terenów uzbrojonych pod budownictwo jednorodzinne przy ulicy Zachodniej i ta ulica Okrężna 

jest takim wąskim gardłem, pozwala na komunikację z tamtą częścią miasta, na swoje 

nieszczęście położona jest blisko przy terenach kolejowych i logika by wskazywała na to, żeby 

tą inwestycję poprowadzić i wykorzystać te tereny. No jednakże rozwiązania ustawowe są takie, 

że praktycznie te tereny są nie do wykorzystania i nie do przejęcia. Stąd między innymi trzeba 

nieco inaczej umiejscowić w terenie tą inwestycję, wykorzystać dużą skarpę, duże nasypy, które 

znajdują się przy tej naszej drodze powiatowej. Generalnie inwestycja to, co budziło nasze 

zastrzeżenia przede wszystkim w powiecie to to, że jest to inwestycja droga. Dlatego, że w 

momencie, kiedy ta inwestycja była składana do rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, czyli 

latem ubiegłego roku, jej wycena była szacowana na około 10,5 miliona i gdy przystąpiliśmy 

do procedury przetargowej, no to wówczas nowa wycena z początku bieżącego roku już mówiła 

o ponad 12 milionach złotych za tą inwestycję. Gdy rozstrzygnięty został przetarg okazało się, 



BR.0002.1.7.2022.BC 

__________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR XXXIX/2022 z XXXIX zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego odbytej 11 lipca 2022  w 

siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 w trybie zdalnym 
Strona 3 z 7 

że film pojawiło się 2 wykonawców, jeden film za 15,3  mln, druga za 23 miliony złotych. No 

i po otwarciu przetargu przetoczyła się dyskusja między powiatem a gminą. Myśmy przede 

wszystkim artykułowali tematy związane po pierwsze z tym, że no robimy dzisiaj inwestycje 

na 95% dofinansowania i generalnie dla nas jest to bardzo duży wysiłek finansowy. To po 

pierwsze, po drugie, że niesie ze sobą duże ryzyka, nauczeni doświadczeniami z ubiegłego 

roku, gdzie na przykład wykonawca drogi Wilkowo - Borów w momencie, kiedy inwestycja 

była zaawansowana na poziomie 80, 85% stwierdził, że te koszty, które po inwazji rosyjskiej 

na Ukrainie zaczęły gwałtownie rosnąć, powoduje, że no, praktycznie, żeby się to biznesowo 

opłacało, oni muszą zejść z budowy albo dołożymy im środków. Rozwiązania ustawowe, 

zmiany w ustawie o finansach publicznych pozwalają na przeprowadzenie negocjacji tych 

umów ryczałtowych w związku właśnie z wybuchem wojny. No i  udało się ugasić pożar i na 

drodze Niedźwiedź -Toporów i na Wilkowo – Borów, i tak samo na Dąbrówce Wlkp.- 

Zbąszynek, tak że tutaj te inwestycje kosztowały nas prawie 2 miliony złotych więcej. 

Szczęście, że mieliśmy pieniądze, żeby te kwoty zabezpieczyć i obawiamy się jako powiat, że 

taka sytuacja będzie miała miejsce również w latach następnych, bo ta inwestycja na Zbąszynku 

jest planowana do roku 2025 roku. Dosyć ostre jakby artykułowanie tych naszych argumentów 

dotarło to do gminy Zbąszynek i gmina, która jest bardzo zainteresowana  rozwiązaniem tego 

problemu zaproponowała, że procent ryzyka związanego ze wzrostem cen plus ewentualnie 

roszczeniami uzasadnionymi wykonawcy bierze na siebie, czyli jeżeli takowe się pojawią w 

ciągu najbliższych 3 lat i będą one jasne, klarowne i oparte na dobrych wyliczeniach i na 

obowiązującym prawie, to wtedy bierze to na siebie gmina Zbąszynek. To jest jedna rzecz, to 

my artykułowaliśmy również to, że tak naprawdę dokumentacja, która została przygotowana 

przez Gminę Zbąszynek, a był taki układ w 2019 roku, że oni szykują tą dokumentację, dlatego, 

że duża część tego zadania to są też zadania związane z odwodnieniem i z instalacjami 

burzowymi zostanie przygotowana przez gminę Zbąszynek. No przygotowali, owszem, ale 

program funkcjonalno-użytkowy w formule Zaprojektuj i Buduj. Dwa czy trzy lata temu nie 

mielibyśmy jakby z tym kłopotu, bo inwestycje według tej formuły zaprojektuj i buduj były 

realizowane przez Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg, jeszcze do zeszłego roku udzielał dotacji 

na tego typu inwestycje. W tym roku, gdybyśmy złożyli w sierpniu ten program funkcjonalno-

użytkowy do Wojewody nie dostalibyśmy pieniędzy na dofinansowanie. Także ostatni moment, 

żeby to wykorzystać.  Artykułowaliśmy, że rok czy 1,5 trwać będzie robienie projektów, nie 

wiadomo jaka rzeczywiście realnie się pojawi potem cena, czy będą przepychanki z 

wykonawcą czy nie. No w każdym razie, jeżeli te ryzyka wzięła na siebie gmina Zbąszynek, 

jakby tutaj jesteśmy usatysfakcjonowani no i trzeci jakby aspekt, to takie trochę nas 

przymuszanie do szybkiej decyzji, no to my decydujemy jak, czy gdzie swoje pieniądze 

angażujemy i tyle. To, że mamy podpisane w tej chwili porozumienie z gminą Zbąszynek na 

wspólną realizację inwestycji nie powoduje to, że oni za rok, 2 czy za 3, oni nie będą się mogli 

z tego wycofać. Oni nam dotacje będą przekazywać tylko w formule rocznej i tu jakby podstawą 

realizacji tej inwestycji jest dobra współpraca między samorządem powiatowym i gminnym. 

Myśmy te swoje obawy dosyć mocno wyartykułował. Do tej pory, znaczy do tej kadencji nie 

było nigdy takich przypadków, że samorządy spierały się o pieniądze z realizacji wspólnych 

inwestycji, ale pamiętajcie Państwo początek tej kadencji, spór z gminą Świebodzin o  ulicę 

Kolejową. Był to pewien precedens pokazujący, że zmieniło się nieco myślenie 

samorządowców o wspólnym działaniu na rzecz, że tego, co dotyczy przecież mieszkańców 

czy powiatu, czy gminy. I tu takie też artykułowaliśmy to, że trochę się obawiamy, czy 

wchodzić tak długie przedsięwzięcie, ale generalnie jakby po tych wszystkich dyskusjach 

doszliśmy na zarządzie do wniosku, że jeżeli teraz nie wykorzystamy tych pieniędzy, które są 

od wojewody i które są od Zbąszynka, to tak naprawdę zostaniemy sami z tym problemem jako 

powiat dlatego, że ten układ finansowy, który został stworzony, powoduje, że 34% kosztów tej 

inwestycji będzie po stronie wojewody już po rozstrzygnięciach przetargowych, które sięgnęły 

pułapu 15.300.000, to 34%  to będą pieniądze wojewody, 33% to będą pieniądze gminy 
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Zbąszynek  i 33% powiatu. Kiedyś to marzyliśmy o tym, żeby tego typu dofinansowanie 

zewnętrzne uzyskać i realizować inwestycje to na takich zasadach finansowych.  No i dzisiaj 

realizujemy je lepiej. Ale jeżeli byśmy chcieli tylko realizować inwestycje na zasadzie 

finansowania przez Polski ład, czyli w 95% ze środków zewnętrznych, to tych oczek na te 

inwestycje byłoby bardzo, bardzo mało i takiego przedsięwzięcia w ramach Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg w układzie 50%/50%, czyli zdecydowanie większych pieniędzy po 

stronie samorządu, to tak naprawdę my możemy albo z gminy Zbąszynek, ewentualnie z gminą 

Świebodzin realizować, może ze Skąpem przy wysiłku ze strony tej gminy, natomiast pozostałe 

nie są w stanie jakby podjąć takich większych działań, także dużo było myślenia, dużo rozmów, 

czasami zimnych, czasami gorących. Generalnie uważam, że nam nie płacą za to, żebyśmy 

siedzieli i grzali stołki i nie podejmowali ryzyka, bo ryzyko jest wliczone w nasze 

funkcjonowanie i dlatego Zarząd postanowił, że jednak podpiszemy porozumienie z gminą 

Zbąszynek i przymierzymy się do realizacji tej inwestycji. To będzie rzeczywiście bardzo 

spektakularna inwestycja. Cała wymieniona burzówka, nowa nawierzchnia na ulicy Okrężnej i 

Kosieczyńskiej, nowe chodniki, ścieżka rowerowa łącząca tylko się Kosieczyńską z ulicą 

Zachodnią, oświetlenie, też kwestia dwóch potężnych zbiorników i systemu odprowadzenia 

wody spod wiaduktu. Także bardzo duże przedsięwzięcie. Jeżeli chodzi o same kwestie 

finansowe, to dzisiaj wpisujemy do WPF-u dodatkowe finansowanie tego zadania, bo myśmy 

planowali, że finansować je będziemy na poziomie około tam 2.400.000 -2.600.000 zł. No 

będzie to ponad 5.100.000 zł. Generalnie w systemie finansowym musimy zapisać ten wydatek 

duży na 2025 rok, dlatego na 2025 rok, bo tak się dogadaliśmy z gminą Zbąszynek, że płatności, 

które się pojawią podczas tej inwestycji w latach 2022, może się już pojawić za projekty 2023- 

2024, pierwsze płacimy z pieniędzy rządowych i pieniędzy gminy Zbąszynek, potem z naszych.  

To rozwiązanie ma zapobiec takim sytuacjom, że w momencie, kiedy będziemy mogli 

realizować na przykład inwestycje, nasze plus pojawią się jakieś dodatkowe tematy, żebyśmy 

się po prostu nie udusili finansowo pod względem płynności w ciągu najbliższych 2-3 lat, także 

generalnie rzecz biorąc w 2025 roku musimy przewidzieć zwiększone finansowanie kwocie 

4.300.000 zł i zamknięcie tej inwestycji. W WPF-ie tam mieliśmy przewidziane około milion 

złotych na inwestycję, czyli 5.300.000 zł w 2025 roku  zapisujemy na realizację przedsięwzięcia 

przebudowy ulicy Kosieczyńskiej i Okrężnej. Jednocześnie zmniejszamy o 2 mln złotych 

wydatki w roku 2023, bo one były planowane na poczet tej inwestycji już realizowanej w latach 

2022-24, bo z racji tego, że dokumentacja jest jaka jest, musimy wydłużyć realizację na 

inwestycje do 2025 roku i generalnie rzecz biorąc jest to trudne wyzwanie, frapujące, jak wiele 

rzeczy w tym czasie.  Po długich dyskusjach mimo tych wszystkich ryzyk powinniśmy 

próbować to zrealizować. Stąd zwołanie dzisiejszej sesji, jeżeli Państwo za zgodzicie się na 

zmiany w WPF-ie, wówczas będziemy mogli podpisać umowę po rozstrzygnięciu 

przetargowym, które już nastąpiło. Natomiast jeżeli chodzi o kwestie pozostałych inwestycji, 

one się toczą normalnie. Mamy też już takie zestawienie wstępne, jak te pieniądze z ostatnich 

tych transzy dotacji rządowych trafiały do różnych gmin. Jest to w miarę sprawiedliwie. 

Natomiast no jakbyśmy tak naprawdę chcieli robić inwestycje z Polskiego Ładu w Zbąszynku 

za 15 milionów złotych przy 95% dofinansowaniu, to byśmy zrobili tylko jedną inwestycję, bo 

dotychczasowe pieniądze, które spływały do powiatów, to było w okolicach maksymalnie 15- 

16 milionów złotych. Myśmy 2 razy takie pieniądze dostali i tu jest bardzo krótki wybór, czy 

robimy za 15 milionów ze Zbąszynkiem przy 33% naszym udziale z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg tą dużą inwestycję, czy robimy za 95% ze Zbąszynkiem tą inwestycję w ramach 

Polskiego Ładu.  No ale nie robimy tych 3 rzeczy, na które dostaliśmy ostatnio na przykład 

pieniądze, czyli modernizację 5 ulic w Świebodzinie, modernizację Powiatowego Zespołu  

Szkół i modernizację drogi Węgrzynice-Błonie. Także to są tego typu dylematy. Akurat ze 

Zbąszynkiem coraz bardziej sam siebie przekonuję do tej inwestycji, bo cały czas, jakby te 

ryzyka się ważą. No uważam, że po prostu trzeba robić i tyle, bo ucieknie nam 10 milionów.  

Jeżeli Państwo macie jakieś pytania, czy wątpliwości, no to służę, postaram się odpowiedzieć 
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tak, jak będę umiał.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz - Panie Starosto! Parę pytań mam do tej inwestycji. Z tego, 

co Pan przedstawiał to wnioskuję, że pierwsza płatność za tą inwestycję przez powiat nastąpi 

w 2024, tak to zrozumiałem, bo te pierwsze wszystkie rzeczy, które tam będą zostaną 

wykonane, to będą płacone z pieniążków rządowych plus gminę, to jest jakby jedna sprawa. 

Proszę mi też rozwiać moje wątpliwości, kiedy inflacja cen, wzrost kosztów materiałów, jakieś 

inne niespodzianki, to w 100% pokrywa gmina Zbąszynek. Czy na przykład jeśli wykonawca, 

bo ma taką możliwość, że wykona tą robotę w 2024 przed czasem,  to czy my też będziemy 

musieli zapłacić, czy będziemy czekać aż do 2025 roku? Rozumiem, że nie było innego wyjścia 

z Polskiego Ładu, bo to by była fajna, piękna propozycja. Tylko inwestycje dotyczące innych 

powiatów i na przykład i inne zostały, że tak powiem nie wykonane z programu rządowego i 

każda strona płaci po 34-33%.  Nadzór inwestorski, jest po stronie gminy Zbąszynek. Ale my,  

nasze służby  drogowe, też będziemy mieli jakąś taką pieczę i będziemy też się opiekować 

i mieć informacje dotyczące przebiegu i realizacji tej inwestycji? 

 

Starosta Zbigniew Szumski -    generalnie nadzór jest po stronie inwestora i my tutaj będziemy 

inwestorem i rozstrzygamy przetarg na firmę, która ten nadzór będzie prowadzić. To nie jest 

tak, że gmina Zbąszynek będzie prowadziła tą inwestycję. Oczywiście tam jest sporo tematów 

kilku gminnych, przede wszystkim burzówka plus ten system odwodnienia, te zbiorniki, te 

pompy i tak dalej, no to musimy wszystko robić w uzgodnieniu z gminą.  W ogóle tam jest taka 

dziwna sytuacja, że odmienna od tego co jest w Świebodzinie, że sam teren pod wiaduktem, a 

on jest dosyć długi ten wiadukt, to ten teren jest gminny, nie kolejowy, nie nasz, tylko w środku 

między jednym a drugim odcinkiem drogi chwil powiatowej pojawia się odcinek gminy.  Jeżeli 

chodzi o kwestie związane z tym, co Pan poruszył, czyli inflacji i wzrostem kosztów materiałów 

i pracy, my podpisujemy umowę ryczałtową i dzisiaj nie ma takich przesłanek, na które 

powoływali się wykonawcy, którzy rozpoczęli inwestycję przed wybuchem wojny, a kończą je 

na przykład obecnie.  Te rozwiązania z ustawy o zamówieniach publicznych one dotyczyły ich 

głównie, były do tej pory stosowane w przypadku inwestycji, które rozpoczęły się tak jak nasze 

na przykład na Borowie-Wilkowie i latem ubiegłego roku nastąpił gwałtowny wzrost cen 

takich, które jakby przekładają się na opłacalność inwestycji i właśnie na te zdarzenia 

wynikające z wojny mógł się wykonawca powołać, żeby negocjować, czy renegocjować z nami 

ostateczne płatności. Natomiast teraz to ryzyko związane z wojną ono jest jakby szacowane, no 

mniej więcej wiadomo co się dzieje i generalnie stąd też te ceny inwestycji długich są 

zdecydowanie inne niż na przykład rocznych, no bo jeżeli wartość kosztorysowa tej inwestycji 

była nieco ponad 12 milionów, oferta najkorzystniejsza jest ponad 15 milionów, no to jest 25% 

różnicy. No teoretycznie zakładając, że inwestycja będzie realizowana do końca na przykład 

2024 roku, no to mieści się to jakby w tym przedziale szacowanej obecnie inflacji. No natomiast 

jeżeli się pojawią jakieś dodatkowe czynniki, czyli eskalacja działań wojennych, bezpośredni 

wpływ na to, co się dzieje w sferze gospodarczej,  no to to są właśnie te czynniki ryzyka, które 

teoretycznie bierze na siebie  Gmina Zbąszynek. Formuła zaprojektuj i buduj dobra była 2 lata 

temu, czy 3 lata temu, ale dzisiaj jest to formuła ryzykowna i generalnie wszystkie 

przedsięwzięcia, które według tej formuły są realizowane, one w obecnej sytuacji, której 

przecież nie można było przewidzieć rok temu 2 lata temu, one są ryzykowne i to ryzykowne 

dla wszystkich, bo to nie jest tak, że tylko dla nas, to tak samo dla firm. Dzisiaj firmy do nas 

zwracają o to, żeby uruchomić wcześniej jej płatność, nie miesiąc, półtorej, nie ma czegoś 

takiego też, że nie wiadomo ile czasu siedzą na budowach. One po prostu pędzą, żeby jak 

najszybciej to zrobić, wziąć pieniądz, który dzisiaj ma określoną wartość, zejść z budowy 

i może się pojawić taka sytuacja, że rzeczywiście wykonawcy będzie zależeć na tym, żeby w 

Zbąszynku jak najszybciej tą inwestycję zrealizować. Wszystko zależy też od tego, jak szybko 

uda się dokumentację wykonać, bo to jednak tam są kwestie też i odprowadzania tej wody to 
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wszystko trzeba pouzgadniać. Tam są tematy kolejowe. Myślę, że projektant zdaje sobie sprawę 

przed jakim wyzwaniem stoi. No to są te wszystkie ryzyka, także nadzór po naszej, jakby to 

było proste, to było dawno zrobione. Ta pierwsza płatność, to znaczy my planujemy swoje 

płatności na 20 25 rok. A wcześniejsze płatności są robione przez właśnie wpierw z pieniędzy 

rządowych, bo te pieniądze praktycznie są już do dyspozycji, chociaż nie wiem, czy akurat w 

tym programie, ale generalnie zasada ma być taka, że płacimy wpierw z pieniędzy rządowych.   

 

Radny Michał Motowidełko - Pani Przewodnicząca! Panie Starosto! Szanowna Rado! Ja takie 

dwa zdania z pracy zarządu, na których również się odnosiłem, między innymi w kwestii 

formuły zaprojektuj i wybuduj, której nie jestem jakimś specjalnym zwolennikiem, ale w 

przypadku tej inwestycji dofinansowanie, jeżeli popatrzymy globalnie, to wynosi w sumie 70% 

z zaangażowaniem po stronie powiatu to 30% wbrew pozorom jest bardzo atrakcyjne, stąd też 

te ryzyka, o których mówił wcześniej Starosta, te ryzyka wynikające z formuły zaprojektuj i 

wybuduj no trzeba po prostu wziąć na barki. W mojej ocenie warto do tej inwestycji podejść. 

Na pewno będę głosował za.  Druga sprawa jest jeszcze taka, bo w odniesieniu do tego, co 

powiedział radny Mieczysław Czepukowicz, co będzie jeżeli płatności nie wypadną na 

początek 2025 roku, a na koniec 2024. Myślę, że ogólnie inwestycje mają do siebie to, 

zwłaszcza takie duże, że i tak gdzieś tam ten ruch zawsze występuje, a kwestia tych płatności 

to w momencie, kiedy one się pojawią, to w razie czego będą prowadzone prace, żeby gdzieś 

tam zaspokoić albo roszczenia wykonawcy albo tutaj zabezpieczyć interes powiatu. Dziękuję 

serdecznie. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Wiceprzewodnicząca Rady Karolina 

Ceglińska-Gałach stwierdziła kworum (15 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem 

projektu uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2022-2035. 

 

Głosowało 14 radnych (14za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXIX/298/2022 w sprawie zmian 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2022-2035. Uchwała 

stanowi załącznik nr 5, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 6. 

 

Radny Marcin Minta - Chciałem w imieniu mieszkańców gminy Zbąszynek podziękować za 

to, że daliście Państwo tej inwestycji szansę na realizację i bardzo za to dziękuję. 

 

2/projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Lubrza pomocy finansowej (Druk Nr 460), 

który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Karolina Ceglińska-Gałach poinformowała, że w projekcie tym 

wystąpiła omyłka pisarska w numeracji paragrafów, która zostanie poprawiona. W projekcie 

uchwały jest wpisany dwa razy paragraf 3 i to zostanie poprawione.  Projekt uchwały po 

poprawce omyłki pisarskiej  stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Karolina Ceglińska-Gałach zapytała, czy są pytania lub uwagi do 

projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła kworum (15 

radnych) i zarządziła głosowanie jawne imienne nad przyjęciem projektu uchwały.  
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Głosowało 15 radnych (15za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXIX/299/2022 w sprawie udzielenia 

Gminie Lubrza pomocy finansowej. Uchwała stanowi załącznik nr 9, a imienny wykaz 

głosowania załącznik nr 10.  

 

Ad.4 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Wiceprzewodnicząca Rady Karolina Ceglińska-

Gałach o godz. 9.45 zamknęła XXXIX sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji.  

 

Sesje Rady Powiatu są, zgodnie z wymogami ustawy o samorządzie powiatowym, rejestrowane 

– protokół jest streszczeniem zarejestrowanych obrad. Pliki video z obrad udostępniane są na 

stronie internetowej Powiatu Świebodzińskiego oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 

Powiatu Świebodzińskiego. Archiwalny zapis obrazu i dźwięku z obrad Rady Powiatu jest 

udostępniony w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Świebodzinie pod 

adresem: https://user.sesje.pl/video/68f20592-49af-4d91-ad13-08da60d4f1b6  . 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: Bernarda Czajkowska  

        

 

 Wiceprzewodniczący Rady 

 

 Karolina Ceglińska-Gałach 

 

https://user.sesje.pl/video/68f20592-49af-4d91-ad13-08da60d4f1b6

